

សុន្ទរកថាបើករបស់

**ឯកឧត្តមបណ្ឌិត ជូ គឹមឡេង រដ្ឋលេខាធិការក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ
តំណាងខ្ពង់ខ្ពស់របស់ឯកឧត្តមអគ្គបណ្ឌិតសភាចារ្យ អូន ព័ន្ធមុនីរ័ត្ន ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី
រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ**

ក្នុងសិក្ខាសាលាស្តីពី

“គោលការណ៍ណែនាំលើសវនកម្មបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន”

សណ្ឋាគារភ្នំពេញ ថ្ងៃទី៣ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៩

រាជធានីភ្នំពេញ

- លោកស្រី **Sunniya Durrani- Jamal** នាយកស្ថានតំណាងធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ីប្រចាំកម្ពុជា
- ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី នាងកញ្ញា ជាទីមេត្រី!

១- ថ្ងៃនេះខ្ញុំមានបីតិសោមនស្សរីករាយជាអនេក ដោយបានចូលរួមជាអធិបតីនៅក្នុងសិក្ខាសាលា ពង្រឹងសមត្ថភាពសវនករផ្ទៃក្នុងរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ស្តីពី **“គោលការណ៍ណែនាំលើសវនកម្មបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន”** ដែលជាប្រធានបទដ៏មានសារៈសំខាន់ និងឆ្លើយតបបានចំពោះលទ្ធផលនៃតម្រូវការរបស់ក្រសួង ស្ថាប័ន និងអង្គការសាធារណៈនៃរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលកំពុងប្រឡូកយ៉ាងសស្រាក់សស្រាំ នៅក្នុងការដ្ឋានកែទម្រង់របស់រាជរដ្ឋាភិបាល ពិសេសគឺការកែទម្រង់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ នៅដំណាក់កាលទី៣ **“ការផ្សារភ្ជាប់ថវិកាទៅនឹងគោលនយោបាយ”** ព្រមទាំងការត្រៀមខ្លួនសម្រាប់ដំណាក់កាលទី៤ **“គណនេយ្យភាពសមិទ្ធកម្ម”** ។ ខ្ញុំសូមអរគុណចំពោះលោកស្រី **Sunniya Durrani- Jamal** នាយកស្ថានតំណាងធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ីប្រចាំកម្ពុជា ដែលបានចែករំលែកពេលវេលាដ៏មមាញឹក អញ្ជើញមកចូលរួមជាកិត្តិយស និងបានផ្តល់នូវចំណាប់អារម្មណ៍គាំទ្រយ៉ាងមោះមុតចំពោះមុខងារសវនកម្មផ្ទៃក្នុង ពិសេសសវនកម្មបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន។ នៅក្នុងឱកាសដ៏ឱឡារិកនេះ ខ្ញុំសូមស្វាគមន៍យ៉ាងកក់ក្តៅចំពោះ ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី នាងកញ្ញាទាំងអស់ជាសវនករមកពីក្រសួង ស្ថាប័ន និងអង្គការសាធារណៈ ដែលបានអញ្ជើញចូលរួមនៅក្នុងអង្គសិក្ខាសាលានាពេលនេះ។

ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី នាងកញ្ញា ជាទីរាប់អាន !

២- ក្នុងពីរទស្សវត្សរ៍ចុងក្រោយនេះ កម្ពុជាទទួលបាននូវកំណើនសេដ្ឋកិច្ចខ្ពស់ ប្រកបដោយបរិយាបន្ន។ ប្រការនេះ មិនមែនជារឿងចៃដន្យនោះទេ វាពិតជាត្រូវបានឆ្លើយតបចេញពីការខិតខំប្រឹងប្រែងគ្រប់គ្នាអង្គ

ក្នុងសេដ្ឋកិច្ច ពិសេសគឺរាជរដ្ឋាភិបាល។ ជោគជ័យក្នុងតួនាទីជាអ្នកនាំមុខ និងជាឃ្លានសេដ្ឋកិច្ច ពិតជាមិនអាចកាត់ផ្តាច់ពីការកែទម្រង់ទាំងឡាយរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលបានឡើយ។ បច្ចុប្បន្ន ដំណើរការកែទម្រង់ត្រូវបានកត់សម្គាល់ឃើញថា កំពុងបង្កើនល្បឿន វាតទីកាន់តែទូលាយ និងកាន់តែស៊ីជម្រៅ ក្នុងនោះ ចាប់ពីឆ្នាំ ២០០៤ មក កម្មវិធីកែទម្រង់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈរយៈពេលវែងមួយត្រូវបានរៀបចំឡើង ដោយឈរលើអភិក្រមជាខ្សែន និងចែកជាបួនដំណាក់កាល។ ដំណាក់កាលទី១ “ការបង្កើនភាពជឿទុកចិត្តលើថវិកា” បានផ្តោតលើការពង្រឹងការគ្រប់គ្រងចំណូល និងសាច់ប្រាក់ ដើម្បីដោះស្រាយបំណុល និងកង្វះសាច់ប្រាក់ដ៏រ៉ាំរ៉ៃ។ នៅចុងឆ្នាំ២០០៨ ដំណាក់កាលទី២ “ការបង្កើនគណនេយ្យភាពហិរញ្ញវត្ថុ” ត្រូវបានដាក់ឱ្យអនុវត្ត ក្នុងគោលបំណងពង្រឹងការកត់ត្រា និងរបាយការណ៍គណនេយ្យ និងហិរញ្ញវត្ថុ តាមរយៈការកសាងបន្ទាត់គណនេយ្យភាពគ្រប់ជ្រុងជ្រោយមួយ តួយ៉ាង៖ ចំណាត់ថ្នាក់ថវិកាថ្មី ប្លង់គណនេយ្យថ្មី ថវិកាកម្មវិធីអង្គភាពថវិកា នីតិវិធីអនុវត្តថវិកាថ្មី និងប្រព័ន្ធព័ត៌មានវិទ្យាសម្រាប់គ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុ (FMIS)។ ចំណាត់ថ្នាក់សមិទ្ធផលរបស់ដំណាក់កាលពីរដំបូងនេះ អនុញ្ញាតឱ្យរាជរដ្ឋាភិបាល សម្រេចឈានទៅអនុវត្តដំណាក់កាលទី៣ “ការផ្សារភ្ជាប់ថវិកាទៅនឹងគោលនយោបាយ” ក្នុងគោលបំណងទទួលបាននូវប្រព័ន្ធថវិកាមួយផ្នែកលើលទ្ធផលប្រជាពលរដ្ឋ និងវិមជ្ឈការ តាមរយៈការពង្រឹង និងពង្រីកការអនុវត្តផែនការយុទ្ធសាស្ត្រថវិកា ថវិកាកម្មវិធី និងអង្គភាពថវិកា។ មកទល់បច្ចុប្បន្ន យើងពិនិត្យឃើញថា សូចនាករគោលដៅនៃដំណាក់កាលពីរខាងដើមនៅតែបន្តរក្សាបាន ខណៈដែលលទ្ធផលនៃដំណាក់កាលទីបី ក៏បង្ហាញនូវភាពរឹងមាំអាចជឿទុកចិត្តបាន។ ដោយឥតមន្ទិលសង្ស័យ សម្មតិកម្មនេះអនុញ្ញាតឱ្យយើងអាចឈានដើរ ទៅចាប់ផ្តើមដំណាក់កាលទី៤ “គណនេយ្យភាពសមិទ្ធកម្ម” ដែលជាគោលដៅចុងក្រោយនៃកម្មវិធីកែទម្រង់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ ឱ្យសម្រេចបានតាមការគ្រោងទុកនៅឆ្នាំ២០២៥។

ដើម្បីធានាចំណាត់ថ្នាក់នៃការកែទម្រង់នៅគ្រប់ដំណាក់កាល ពិសេសដំណាក់កាលទី៣ និងទី៤ រាជរដ្ឋាភិបាលបន្តពង្រឹងក្របខណ្ឌច្បាប់ និងដាក់ចេញនូវយុទ្ធសាស្ត្រសំខាន់ៗបន្ថែមទៀត មានជាអាទិ៍៖ យុទ្ធសាស្ត្រកៀរគរចំណូលរយៈពេលមធ្យម២០១៩-២០២៣, យុទ្ធសាស្ត្រនៃការកែទម្រង់ប្រព័ន្ធថវិកា ២០១៨-២០២៥, យុទ្ធសាស្ត្រនៃការកែទម្រង់ប្រព័ន្ធថវិការដ្ឋបាលថ្នាក់ក្រោមជាតិ២០១៩-២០២៥, យុទ្ធសាស្ត្រនៃការកែទម្រង់ប្រព័ន្ធលទ្ធកម្មសាធារណៈ២០១៩-២០២៥, យុទ្ធសាស្ត្រស្តីពីការកែទម្រង់ប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងការវិនិយោគសាធារណៈ២០១៩-២០២៥ និងយុទ្ធសាស្ត្រស្តីពីការគ្រប់គ្រងបំណុលសាធារណៈ ២០១៩-២០២៣។

៣- ការចិញ្ចឹមចិត្ត និងបង្ហាញនូវកំណើនសេដ្ឋកិច្ចខ្ពស់ ប្រកបដោយបរិយាបន្ន មានភាពធនទៅនឹងវិបត្តិក្នុង-ក្រៅ ជាមួយសមត្ថភាពប្រកួតប្រជែង ដើម្បីឈានទៅសម្រេចបាននូវចក្ខុវិស័យឆ្នាំ២០៣០ និងឆ្នាំ២០៥០ ទាមទារឱ្យការប្រែក្លាយរាល់ចក្ខុវិស័យ ទស្សនទាន យុទ្ធសាស្ត្រ ផែនការ កម្មវិធីទាំងឡាយរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ត្រូវតែសម្រេចបានជោគជ័យប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់។ ការនេះ ពិតជាពុំអាចអាចសម្រេចបានទេ ប្រសិនបើពុំមានមូលដ្ឋានបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានរឹងមាំ។ ដូច្នេះ រាជរដ្ឋាភិបាលត្រូវការប្រព័ន្ធ

រដ្ឋបាលសាធារណៈមួយ ដែលកាន់តែឆ្លាតវៃ និងមានសមត្ថភាពខ្លាំងពូកែ ជាអាជ្ញាភិបាលឌីជីថល អាចបន្តរុញច្រានឱ្យសេដ្ឋកិច្ចក្លាយជាសេដ្ឋកិច្ចឌីជីថលពេញលេញ មានសមត្ថភាពដណ្តើមយកកាលានុវត្តភាព និងអត្ថប្រយោជន៍ជាអតិបរមាពីបដិវត្តន៍ឧស្សាហកម្មឌីជីថល ៤ ។ ក្នុងន័យនេះ នៅដើមឆ្នាំ២០១៩ អាជ្ញាភិបាល (ឧត្តមក្រុមប្រឹក្សាសេដ្ឋកិច្ចជាតិ) បានបង្កើតនូវក្រុមការងារ ដើម្បីកំណត់ក្របខណ្ឌគោលនយោបាយសេដ្ឋកិច្ចឌីជីថលរយៈពេលវែង។ ក្របខណ្ឌនេះ ផ្តោតលើ៖

- អភិវឌ្ឍន៍ និងដំណើរការនូវអាជ្ញាភិបាលឌីជីថលពេញលេញ (ប្រសិទ្ធភាពសេវាសាធារណៈ)
- ជំរុញវិនិយោគហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធជ្នងខ្នង (កាប៊ូអុបទិក, កាប៊ូក្រោមសមុទ្រ, មជ្ឈមណ្ឌលទិន្នន័យ)
- ស្រូបជាអតិបរមាពីអត្ថប្រយោជន៍នៃឌីជីថលឈ្នួលនិយមកម្ម (អក្ខរភាពឌីជីថល, STEAM, R&D, ...)
- រៀបចំនិងដាក់ដំណើរការនូវគោលនយោបាយ បទដ្ឋាន និងស្តង់ដារ ពិសេសលើបញ្ហាសន្តិសុខ
- លើកកម្ពស់ការអភិវឌ្ឍន៍ប្រព័ន្ធអេកូ (បង្កើត៖ មូលនិធិអភិវឌ្ឍន៍ជំនាញ, មជ្ឈមណ្ឌល Startup តេជោ, មូលនិធិអភិវឌ្ឍន៍សហគ្រិនភាព, ធនាគារ SME) ។

៤- ដោយឡែក នៅក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ (កសហវ) ការងារឌីជីថលឈ្នួលនិយមកម្មត្រូវបានយកចិត្តទុកដាក់ និងកត់សម្គាល់ឃើញថាមានការរីកចម្រើនយ៉ាងលឿន ទាំងក្នុងការងាររដ្ឋបាល សន្តិសុខ សុវត្ថិភាព ទំនាក់ទំនង ផ្សព្វផ្សាយ និងជាពិសេសលើការងារជំនាញ មានជាអាទិ៍៖

អគ្គនាយកដ្ឋានគយ និងរដ្ឋាករកម្ពុជា កំពុងបន្តពង្រីក និងពង្រឹងប្រព័ន្ធស្វ័យប្រវត្តិកម្មទិន្នន័យគយ ASYCUDA (បច្ចុប្បន្នមាន ១៧ មុខងារ) និងប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិកគយ e-Customs (បច្ចុប្បន្នមាន ២៩ មុខងារ)។ ទន្ទឹមនឹងនេះ ក៏មានមុខងារ និងទិន្នន័យមួយចំនួនអាចទទួលបានប្រើប្រាស់បាន តាមរយៈកម្មវិធីស្រេច (Application) ក្នុងទូរស័ព្ទឆ្លាតវៃផងដែរ។

អគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ កំពុងដំណើរការប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានលើមុខងារសេវាពន្ធផ្សេងៗ សរុបចំនួន៤៩ និងតាមកម្មវិធីស្រេចក្នុងទូរស័ព្ទឆ្លាតវៃ ចំនួន១៧ មុខងារថែមទៀត គិតត្រឹមឆ្នាំ២០១៨។

ការគ្រប់គ្រងបំណុលសាធារណៈ ត្រូវបានកត់ត្រា និងតាមដានតាមរយៈប្រព័ន្ធ DMFAS នៅអគ្គនាយកដ្ឋានសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ និងគ្រប់គ្រងបំណុលសាធារណៈ។

ការគ្រប់គ្រងចំណូលមិនមែនសារពើពន្ធ ក៏កំពុងដំណើរការដំបូងតាមប្រព័ន្ធ NRMIS នៅអគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ ហើយអគ្គនាយកដ្ឋានទ្រព្យសម្បត្តិរដ្ឋ និងចំណូលមិនមែនសារពើពន្ធ ក៏កំពុងជំរុញកម្មវិធីគ្រប់គ្រងទិន្នន័យទ្រព្យសម្បត្តិរដ្ឋ ឱ្យដំណើរការនាពេលខ្លីខាងមុខ។

ដោយឡែក អគ្គនាយកដ្ឋានរតនាគារជាតិ និងរតនាគារ មន្ទីរសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុតាមរាជធានី ខេត្តកំពុងប្រើប្រាស់ប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ (FMIS) យ៉ាងពេញលេញ ខណៈដែលក្រសួង ស្ថាប័ន និងអង្គការថវិកាពេញលេញ ក៏បានភ្ជាប់ប្រព័ន្ធនេះជាបន្តបន្ទាប់ផងដែរ។

៥- ឌីជីថលនិយមកម្មរាជរដ្ឋាភិបាល ត្រូវតែវិវត្តន៍នៅក្នុងក្របខណ្ឌ ក្រោមយុទ្ធសាស្ត្រ តាមមុខសញ្ញា អាទិភាពច្បាស់លាស់ ដើម្បីធានាបាននូវប្រសិទ្ធភាពខ្ពស់ និងអត្ថប្រយោជន៍ពេញលេញ។ ក្នុងន័យនេះ សវនករផ្ទៃក្នុងនៅតាមក្រសួង ស្ថាប័ន និងអង្គភាពសាធារណៈ មានចំណែកទទួលខុសត្រូវដោយមិនអាចខ្វះបាន។ សវនករផ្ទៃក្នុងត្រូវធានាថា ប្រព័ន្ធបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានដែលបានបង្កើតឡើង ជាប្រព័ន្ធដែលចាំបាច់ មានគោលបំណងត្រឹមត្រូវ ត្រូវបានតាក់តែង (Design) ដោយបំពាក់ប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យគ្រប់គ្រាន់ រឹងមាំ និងមានប្រតិបត្តិការ (Operation) ប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព និងស័ក្តិសិទ្ធិភាព។

៦- ខ្ញុំជឿជាក់ថា ប្រធានបទនៃសិក្ខាសាលាថ្ងៃនេះ “គោលការណ៍ណែនាំលើសវនកម្មបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន” នឹងជួយរួមចំណែកផ្តល់នូវចម្លើយ និងដំណោះស្រាយសមស្រប ចំពោះការបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់សវនករនៅក្នុងយុគសម័យរដ្ឋាភិបាលឌីជីថល។ ជាការពិត រយៈពេលមួយថ្ងៃនៃសិក្ខាសាលា គឺពិតជាពុំគ្រប់គ្រាន់ដើម្បីស្វែងយល់បានស៊ីជម្រៅ និងពេញលេញនោះឡើយ តែទោះជាយ៉ាងណាខ្ញុំសូមស្នើឱ្យឯកឧត្តម លោក ជំទាវ លោក លោកស្រី អ្នកនាងកញ្ញាជាសវនករផ្ទៃក្នុងទាំងអស់ ខិតខំត្រងត្រាប់ទទួលយកធាតុចូលពីអង្គសិក្ខាសាលានេះឱ្យបានជាអតិបរមា និងសូមលើកទឹកចិត្ត និងជំរុញឱ្យសិក្ខាកាមទាំងអស់ ចូលរួមពិភាក្សាសកម្មផ្តល់ផ្តល់សម្របតាមគតិទាំងបួនគឺ “សុ ចិ បុ លិ” ជាមួយនឹងការរំពឹងទុកថា អ្នកទាំងអស់គ្នានឹងពាំនាំនូវចំណេះដឹងពីសិក្ខាសាលា ទៅផ្សព្វផ្សាយបន្តជូនសវនករផ្ទៃក្នុងដទៃទៀត។

៧- ស្ថិតក្នុងបរិការណ៍នេះ ខ្ញុំសូមផ្តល់នូវការណែនាំមួយចំនួន ជាទុនបន្ថែមចំពោះថ្នាក់ដឹកនាំសវនកម្មផ្ទៃក្នុង ពិសេសសវនកម្មផ្ទៃក្នុងនៃក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមានតួនាទីនាំមុខលើមុខងារសវនកម្មផ្ទៃក្នុងរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល ដើម្បីជួយសម្របសម្រួល និងជំរុញមុខងារនេះ ឱ្យមានសមត្ថភាព និងគុណភាពស្របតាមការវិវត្តនៃយុគឌីជីថល ដូចខាងក្រោម៖

- កសាងផែនការថវិកាកម្មវិធី ដោយគិតគូរដល់តម្រូវការចាំបាច់ សម្រាប់ការអភិវឌ្ឍន៍មុខងារសវនកម្មបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន
- ធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពក្របខណ្ឌគតិយុត្ត និងបទដ្ឋានបច្ចេកទេសជំនាញសវនកម្មផ្ទៃក្នុង ឱ្យមានសង្គតិភាពជាមួយតម្រូវការនៃយុគឌីជីថល
- ពង្រឹងធនធានសវនករបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន ជាពិសេសនៅតាមក្រសួង ស្ថាប័នសាធារណៈ
- បង្កើនការបណ្តុះបណ្តាលជំនាញសវនកម្មបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មានក្នុងបរិបទឌីជីថល
- សវនករបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាននៃ កសហវ ត្រូវបន្តគាំទ្រគ្រប់ទិដ្ឋភាពដល់សវនករបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាននៅតាមក្រសួង ស្ថាប័ន និងអង្គភាពសាធារណៈ
- ខិតខំបញ្ចូលបញ្ហាបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន ពិសេសប្រព័ន្ធ FMIS ទៅក្នុងផែនការសវនកម្មផ្ទៃក្នុងប្រចាំឆ្នាំ និងធ្វើសវនកម្ម។

អង្គការសារណា ជាទីមេរត្រី !

៨- ខ្ញុំជឿជាក់ថា មុខងារសវនកម្មផ្ទៃក្នុងនាពេលកន្លងមក ក៏ដូចជាទៅអនាគត គឺពិតជាមានសារៈសំខាន់នៅក្នុងការរួមចំណែកជួយថ្នាក់ដឹកនាំក្រសួង ស្ថាប័ន និងអង្គភាពសាធារណៈ ឱ្យគ្រប់គ្រងការងារ គ្រប់គ្រងហានិភ័យ និងបង្កើនប្រសិទ្ធភាពប្រតិបត្តិការរបស់អង្គភាព ដោយសម្រេចគោលដៅបានតាមការកំណត់។

ឆៀតឱកាសនេះ ខ្ញុំសូមសំដែងការកោតសរសើរ ជាមួយអំណរគុណ ព្រមទាំងវាយតម្លៃខ្ពស់ចំពោះសវនករផ្ទៃក្នុងទាំងអស់ ដែលបានខិតខំបំពេញការងារជាឧត្តមប្រយោជន៍ដល់ក្រសួង ស្ថាប័នរបស់ខ្លួន និងជាពិសេស ចំពោះថ្នាក់ដឹកនាំ និងមន្ត្រីរាជការនៃអគ្គនាយកដ្ឋានសវនកម្មផ្ទៃក្នុងនៃក្រសួងសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានខិតខំបំពេញភារកិច្ចរបស់ខ្លួនផង និងកាតព្វកិច្ចគាំពារដល់សវនកម្មផ្ទៃក្នុងតាមក្រសួង ស្ថាប័ន និងអង្គភាពសាធារណៈផង ដោយស្មារតីបុរេសកម្ម ម្ចាស់ការ និងការទទួលខុសត្រូវខ្ពស់។ ដោយឡែក ខ្ញុំសូមអរគុណ ចំពោះគណៈកម្មាធិការដឹកនាំការងារកែទម្រង់ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុសាធារណៈ និងវិទ្យាស្ថានសេដ្ឋកិច្ច និងហិរញ្ញវត្ថុ ដែលបានចាត់ចែង និងសម្របសម្រួលដោយជោគជ័យ ក្នុងការរៀបចំវគ្គបណ្តុះបណ្តាលទាំងក្នុង និងក្រៅប្រទេសកន្លងមក រួមទាំងសិក្ខាសាលានាពេលនេះផងដែរ។ ខ្ញុំក៏សូមអរគុណជាពិសេស ចំពោះប្រមុខដឹកនាំក្រសួង ស្ថាប័ន និងអង្គភាពសាធារណៈនៃរាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ព្រមទាំងលោកស្រី **Sunniya Durrani- Jamal** នាយកស្ថានតំណាងធនាគារអភិវឌ្ឍន៍អាស៊ីប្រចាំកម្ពុជា ដែលបានផ្តល់ការយកចិត្តទុកដាក់ខ្ពស់ចំពោះមុខងារសវនកម្មផ្ទៃក្នុង និងសង្ឃឹមយ៉ាងមុតមាំថាសម្តេច ឯកឧត្តម លោកជំទាវអស់លោក លោកស្រីនឹងបន្តជួយគាំទ្រ និងជំរុញមុខងារនេះឱ្យរីកចម្រើនបានកាន់តែខ្លាំងក្លាថែមទៀត ជាពិសេសក្នុងបរិបទនៃសេដ្ឋកិច្ចឌីជីថល។

៩- ជាទីបញ្ចប់ ខ្ញុំសូមជូនពរឱ្យអង្គសិក្ខាសាលាសម្រេចបានផ្តល់ផ្លាស់ និងសូមប្រសិទ្ធពរជ័យបរវរមហាប្រសើរជូនដល់ **ឯកឧត្តម លោកជំទាវ លោក លោកស្រី នាងកញ្ញា** និងសូមប្រកបតែសុខភាពល្អបរិបូណ៌ទទួលបានជោគជ័យគ្រប់ភារកិច្ច និងសុភមង្គលគ្រប់ៗគ្នា។

ខ្ញុំសូមប្រកាសបើកអង្គសិក្ខាសាលាស្តីពី **“គោលការណ៍ណែនាំលើសវនកម្មបច្ចេកវិទ្យាព័ត៌មាន”** ចាប់ពីពេលនេះតទៅ !

